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جهت دریافت آخرین اخبار و رویدادهای کیش و منطقه از 

پایگاه خبری، تحلیلی اقتصاد کیش 
دیدن  فرمایید

سه شنبه 28 مرداد 1399، 28 ذی الحجه 1441، 18 آگوست 2020، شماره 3553

   اقتصاد کیش- شهردار بندرعباس به مناسبت هفته خبرنگار به دیدار مدیر و کارکنان خبرگزاری جمهوری اسلامی در بندرعباس رفت  و سکوت سه ساله 
رســانه ای را در گفت و گویی چهار ســاعتی شکســت و در برابر بسیاری از انتقادها و حرف و حدیث ها گفت: "بسیاری از مسایل دست من و شما نیست که بتوان 

خوب عمل کرد و پیش برد بلکه شرایط جامعه تاثیرگذار است." 

به گــزارش اقتصاد کیش به نقــل از ایرنا  در این 
دیدار سرپرســت شهرداری منطقه ۲ بندرعباس و مدیر 
و کارکنان کنونی روابط عمومی ، شــهردار را همراهی 

کردند.
عباس امینی زاده که اکنون پنجاه ساله است و درگاه 
الکترونیک شهرداری بندرعباس او را دانشجوی دکترای 
مدیریت شهرســازی معرفی می کند، در ابتدای سخنان 
خود به نقش رسانه و حساسیت های شغلی خبرنگاران 

پرداخت.
وی در این بخش گفت: اگر کسی حوزه اجتماعی 
و فرهنگی و رســانه ای دنیا و مملکت را بشناســد، این 
را هــم می داند که خبرنگاری و انتشــار و ارزیابی خبر 
کار ســختی اســت و آمیخته ای از تخصص، ظرافت و 

هنر است.
وی اذعان داشــت اگر نتوان از رسانه استفاده کرد 
بخش وسیعی از فرصت ها را در سطح محلی، ملی و بین 
المللی  از دست می دهیم و تاکید مقام معظم رهبری هم 
بر حضور قدرتمندانه در فضای صحیح رسانه ای است 
و قوت و قدرت در این حوزه نشــانه افزایش قدرت در 
سطح جهان اســت و خبرگزاری جمهوری اسلامی در 
ســطح محلی ، ملی و بین المللی نقش متمایز و ارزنده 
ای در افزایش این قدرت و تاثیرگذاری داشته که شایسته 

تقدیر است.
باید برای ۵۷۰هزار نوع سلیقه ، ۳۸۰خدمت ارائه 

دهیم
امینی زاده در ابتدای ســخنانش پیرامون مســائل 
شهری و شهرداری از ســختی های مدیریت یک شهر 
گفت که به عنوان مثال بندرعباس شهری است با جمعیت 
تقریبی ۵۷۰هزار نفر که هر کدام ســلیقه ای، تفکری و 
فرهنگ و خاستگاه اجتماعی و اقتصادی متفاوتی دارند 
و باید طبق قانون و وظایف تعریف شده، به این جمعیت 

۳۷۰نوع خدمت از سوی شهرداری ارائه شود.
وی ادامه داد: نمی توان همه انتظارها  و ســلیقه ها 
و خواسته های مخاطبان را برآورده کرد اما تلاش داریم 
وجه مشــترک عمومی را بیشتر پاسخ دهیم و در جهت 

مشترکات عمومی مردم گام برداریم.
بندرعباس شهری با ساختاری ساخته نشده

امینــی زاده در برابر این پرســش که بســیاری از 
مشکلات مزمن شهر به ویژه در محله ها همچنان دست 
نخورده باقی مانده یا به اندازه کافی و مورد انتظار تغییر 
نکرده پاســخ داد: شهر بندرعباس در حقیقت ساختاری 
ساخته نشده دارد که نشان  می دهد زیرساخت های آن 

متناسب با توسعه جمعیتی و کالبدی شهر ندارد.
وی ادامه داد: جمعیت شــهر بندرعباس از ابتدای 
انقلاب تاکنون حداقل ۱۰ برابر شــده و از ۴۰تا ۵۰ هزار 
نفر در سال ۱۳۵۷به حدود ۵۷۰تا ۵۸۰هزار نفر در سال 
۱۳۹۹رســیده است اما واقعیت این است که متناسب با 
این رشد سریع جمعیت پس از انقلاب ، زیرساخت های 
عمرانی، رفاهی، خدماتی و حمل و نقلی ارتقا پیدا نکرده 
اســت. وی، ۴۳ درصد مساحت بندرعباس را  فرسوده 
و ســکونتگاه غیر رســمی معرفی کرد که اکنون حاشیه 
نشــینی در آن تحت کنترل در آمده و از بیشــتر شدن آن 

جلوگیری شده است. 
به گفته شــهردار بندرعباس همه شهرها با چنین 
چالشــی مواجه هســتند ولی این نسبت زیاد بر توسعه 

شهری مرکز استان تاثیر منفی گذاشته است.
نبود مدیریت یکپارچه شهری ، قوانین و مقررات 
قدیمی شهری که سال ۱۳۳۴ مصوب شده بخش دیگری 
از درد دل های کارشناســی شهردار بندرعباس است که 
در کنــار آن  مهاجر پذیری و تجمــع خرده فرهنگ ها 
نیز اگر به درســتی مدیریت نشود می توانند تهدیدها و 

چالش های دیگری به شمار بیایند.
وی دربــاره تاثیر تفاوت هــای فرهنگی و تجمع 
خــرده فرهنگ ها موضوع جمع آوری زباله را مثال زد و 
اظهار داشــت: اگر شهرداری تصمیم بگیرد برای کاهش 
هزینه ها جمع آوری زباله را به جای هر شب ، یک روز 
در میان انجام دهد، افرادی که از شــهرهای بزرگ آمده 
و تاثیــر اجرای این طــرح را دیده اند با آن همراهی می 
کنند ولی بخشــی از مردم شــهر که کمتر با فرآیندهای 

جدید آشــنا هســتند مقاومت کرده و همکاری لازم را 
نخواهند داشت.

در بافت فرسوده و ســکونتگاه غیررسمی هم که 
۴۳درصد شــهر را تشکیل می دهد،  خود به خود نخاله 
ســاختمانی بیش از میزان طبیعی تولید می شــود که نه 
فقط جمع آوری بلکه دسترسی به آنها هم مشکل است.

ادعا نمی کنم خوب عمل کرده ایم
شــهردار بندرعباس اضافه کرد: کسی مثل من که 
۲۳ســال در جایگاه های مختلــف کار کرده، مقتضیات 
زمانی و وضعیت اقتصادی کشــور را می شناسد و فکر 
می کنم  با مشــارکت و همکاری همکاران شــهرداری 
و شــورای اسلامی شــهر و  مدیران دستگاه های دیگر 
و همراهی رســانه ها رســانه ها کارهای زیاد و متفاوتی 
انجام شده که بسیاری از آنها از نظر خودمان مثبت بوده 
اما ممکن اســت مردم دیدگاه متفاوتی داشــته باشند و 
نمی توان مدعی بود با این همه مشــکلات، خیلی خوب 

عمل کرده ایم.
امینــی زاده تصریــح کرد: واقعیت این اســت که 
بســیاری از مســایل دست من و شــما نیست که بتوان 
خوب عمل کرد و پیش برد بلکه شرایط حاکم بر جامعه 

تاثیرگذار خواهد بود.
خط مشی رسانه ای را عوض 

می کنیم
شهردار بندرعباس در برابر پرسش انتقادی درباره 
غیبت رســانه ای خودش در سه سال گذشته گفت: در 
این مدت فکر می کردیم سخن گفتن ممکن است حالت 
جدل پیدا کرده و حاشیه ها را بیشتر کند و به همین دلیل 
تــلاش کردیم  بنابر وضعیت اجتماعی و فرهنگی، کمتر 
ســخن بگوییم تا حاشــیه ها کمتر شود اما هم اکنون به 
این نتیجه رسیده ایم که خط مشی خود را در این حوزه 
عــوض کرده و فعالیت رســانه ای و حضور در فضای 

مجازی و شبکه های اجتماعی را تقویت کنیم.
از ســوی دیگر خوشــحال می شــویم که شــما 
خبرنگاران بیش از گذشــته نظر و پیشنهاد دهید و انتقاد 
کنیم و ما هم اســتقبالمان از نقد، بیش از گذشته خواهد 

بود.
حرف اول و آخر را پول می زند

امینــی زاده دربــاره رکود تقریبــی فعالیت های 
عمرانی از سال ۹۶تاکنون در مقایسه با سال های قبل از 
آن به صراحت بی پولی و وکاهش درآمدهای شهرداری 
که متاثر از وضعیت اقتصادی کشــور است را عامل این 

ایستایی نسبی معرفی کرد.
۳۰درصد درآمد محقق می شود

وی یــادآور شــد : واقعیت این اســت که اکنون 
۳۰درصــد درآمد پیش بینی شــده در بودجه ســالانه 
شهرداری محقق می شود و در کنار آن کرونا نیز فعالیت 
های اقتصادی مــردم را تحت تاثیر قرار داده و همراه با 

افزایش هزینه ها ، رکود را افزایش داده است.
شهردار بندرعباس در عین حال اضافه می کند که 
بودجه پیشــنهادی به نســبت ۶ سال قبل ۶برابر شده که 
البتــه این بودجه مصوب، در مواردی به خاطر شــرایط 
خــاص تغییر می کند که یکــی از دلایل آن تورم پیش 

بینی نشده است.
پاکبان ها بالاخره به خواسته 

خود رسیدند
امینــی زاده برای پاکبان ها نیز خبرهای خوشــی 
دارد و بــرای اولین بار در ایرنــا اعلام می کند که طرح 
طبقه بنددی مشــاغل برای پاکبان ها اجرایی شــده و از 
هفته گذشــته حقوق آنها بر اســاس همین طرح حدود 
۴۰درصــد افزایش یافته و اکنــون حقوق یک پاکبان بر 
اساس طرح طبقه بندی مشــاغل بین ۲۴میلیون ریال تا 

نزدیک به ۵۰میلیون ریال در ماه متغیر است.
از همکاری همه دســتگاه ها برای احقاق حقوق 

پاکبانان استقبال
 می کنیم

شــهردار بندرعباس اظهار داشت: انجام چنین کار 
بزرگی نیازمند همکاری بخش های مختلف است و در 
این زمینه از تمام کسانی که به ما کمک کرده اند از جمله 
اداره کار قدردانی می کنیم اما نباید این نکته را فراموش 

کرد که هیچکس به اندازه شــهرداری دغدغه پاکبانان و 
کارکنان بخش های خدماتی مانند تنظیف و فضای سبز 
را ندارد و طرح طبقه بندی مشاغل برای کارکنان فضای 

سبز نیز از ۱۰روز آینده اجرایی می شود.
وی تاکید می کند که اولویت اول شهرداری مسائل 
معیشتی کارگران است و برای همین امسال کار عمرانی 
بزرگ و قابل توجهی هنوز آغاز نشده و منتظر وضعیت 

بودجه ای و درآمدی در نیمه دوم امسال هستیم.
امینــی زاده اضافه کــرد: بحث هایی کــه درباره 
حقــوق پاکبانان و دیگر کارکنــان بخش های خدماتی 
مانند فضای ســبز بیان می شــود، اشتباه نیست و به آنها 
اعتقاد داشــته و تلاش داریم نه تنها حقوقشان را درست 
کنیم بلکه حتی نظام بازنشســتگی و پاداش هایشان هم 

درست شود.
ایــن ها حق الناس اســت و حتی اگــر الان پولی 
برای پرداخت نداشته باشیم اما آنها را به عنوان مطالبات 
برایشــان ثبت می کنیم و تا زمانی که این مســائل حل 
نشــود کمک های متفرقه به دیگر اشخاص و نهادها را 

متوقف کرده ایم.
بین ۱۰تا ۱۵درصد نیروی 

اضافه داریم
هرچند شــهردار اشاره مســتقیمی به کل کارکنان 
شــهرداری نمی کند اما بر اســاس برخی بررسی ها و 
اطلاعات منتشــر شــده تعداد حقوق بگیران مستقیم و 
غیرمستقیم شهرداری حدود ۶هزار نفر برآورد می شود 
کــه به گفته امینی زاده حدود ۱۰تا ۱۵درصد این نیروها 

مازاد است.
شــورا تعدیــل نیروهای مــازاد و ناکارآمد را 

نپذیرفت
شهردار بندرعباس متذکر شد که در مقطعی با ارائه 
یک گزارش کارشناسی به شورای شهر ، خواستار تعدیل 
نیروهای مازاد و ناکارآمد شــده اما شورا این پیشنهاد و 

درخواست را نپذیرفت و تصویب نکرد.
امینی زاده توضیح داد بیشترین افزایش نیرو اول در 
بخش سازمانی نیروی سازمانی و بعد نیروهای حجمی 
و خدماتی هستند که در مقطع فعلی دیگر به دنبال تعدیل 

و حذف آنها نیستیم.
فساد و تخلف در شهرداری قائم به شخص است

شهردار بندرعباس در پاسخ به پرسش ایرنا درباره 
اخبار منتشر شــده درباره تخلف و در نتیجه دستگیری 
برخی از مدیران ارشــد شــهرداری بندرعباس از جمله 
دستگیری ۲شهردار از شهرداران مناطق سه گانه در ۶ماه 
گذشته گفت: فساد و تخلفی هم اگر بوده قائم به شخص 
اســت و نمی توان و نباید آن را به ســامانه تعمیم داد و 
برخی موضوع ها هم درحال بررســی است و نمی توان 

درخصوص آنها اظهار نظر قطعی کرد.
بــه گفته امینی زاده وقتی که حجم کار زیاد شــد 
اشــتباه هم ممکن است رخ بدهد که تلاش کرده ایم این 

اشتباه ها را به حداقل برسانیم.
وی ادامه داد: تلاش کرده ایم هرچه را که  آشــکار 
و پنهان به ما می رســد اصلاح کرده و جلوی بسیاری از 
مسائل را بگیریم و در این مدت حتی اخراج فرد متخلف 
را هم داشته ایم اما نیازی به رسانه ای کردن این موضوع 
نمــی بینیم و معتقدیم آبــروی افراد و خانواده های آنها 

باید محفوظ بماند.
وی همچنین با اشاره به نام برخی افراد در پرونده 
های ملی گفت: به عنوان مثال دیده ایم که فردی دستگیر 
شده و مطالب دادگاه وی نیز منتشر شده اما در انتها تبرئه 

شده است.
از مدیر فاسد حمایت نمی کنم

وی در عین حال تصریح کرد: گاهی دســتگاه های 
نظارتی متوجه مطلبی می شــوند که ممکن اســت من 
متوجه نشــوم اما هیچ گاه از مدیر فاسد حمایت نکرده و 
انســان را نه جایز به خطا بلکه ممکن به خطا می دانم و 
در درجه اول منافع مردم و نظام باید برای ما مهم باشد، 

نه شخص خودمان.
روزی کتاب خاطرات دوران شــهرداری را می 

نویسم
امینی زاده ادامه داد: من هم ممکن اســت مســائل 
زیادی درباره امور و احوال شــخصی برخی افرادبدانم 
اما به خود اجازه نمی دهم از آنها اســتفاده کنم و معتقدم 
باید در سرد و گرم حوادث ، بر احساسات غلبه کرد ولی 
با این حال شاید روزی کتاب خاطران دوران شهرداری 

خود را منتشر کنم و حرف هایم را آنجا بزنم.
حرف آخر:تا وقتی بخواهند 

خدمت می کنم
وی در آخریــن بخش از حــرف های خود اظهار 
داشــت: برای رفتن به شــهرداری نیامده ام و آمده ام که 
کار کنــم امــا هر موقع که نخواهنــد و این تکلیف را از 
گردن من بر  دارند با آســودگی خیال و در کمال راحتی 
و حتی با تشکر مسئولیت شهرداری را به منتخب بعدی 

خواهم سپرد.
وی در پایان این گفت و گو ضمن تقدیر از مدیر و 
خبرنــگاران ایرنا به عنوان افراد حرفه ای و تاثیرگذار، از 
پیشنهاد آموزش تخصصی خبرنگاران در حوزه مسایل 
شــهری و شهرداری اســتقبال کرد و وعده داد: نشست 
هــای خبری به صورت منظــم و در مواقع لازم برگزار 

گردد.

همه مسائل دست من و شما نیست
شهردار بندرعباس:

اقتصــاد کیش- یــک هفته پس از 
حادثه آتش ســوزی بازار پردیس ۱، حالا 
رحمان ســادات نجفی مدیرعامل جامعه 
بازاریان کیش،  در گفت وگو با ایرنا امیدوار 
اســت که تا یک ماه آینده این بازار فعالیت 

خود را دوباره از سر گیرد. 
هفته گذشــته برآورد شــما 
از میزان خســارت بــازار پردیس 
معادل ۱۰۰ میلیــارد تومان بود که 
بعــدا برخی عنــوان کردند کمتر از 

این هاست؟
پیش بینــی ۱۰۰ میلیاردی ما از نظر 
وسعت آسیب ها بود. همین الان خسارت 
به ســازه بازار نزدیک به ۳۰- ۴۰ میلیارد تومان برآورد می شــود. البته هنوز کارنشاســان 
مشغول بررسی هستند و باید ببینند آیا تاسیسات بازار هم آسیب دیده است. من مجموع 
خســارات را عرض کردم. بهرحال بازار رقم بالایی در روز گردش مالی داشــته و الان ۸ 
روز اســت که تعطیل شده اســت. برخی از غرفه داران هم کالاها و اموال شان را از دست 
دادند و نتوانسته اند خسارت کامل بگیرند. اینها هم بخشی از خسارت است. بنابراین این 
رقمی که بنده اعلام کردم شامل این موارد هم می شود. بالاخره این آتس سوزی بزرگ ترین 
آتش سوزی تاریخ کیش بوده  و تا به حال دراین سطح و اندازه در جزیره نداشته ایم. البته 

امیدواریم که این عدد کمتر باشد.
آیا مشــخص شــده است که دقیقا چه تعداد کاســب زیان جزئی یا کلی 

دیده اند؟
کل بازار زیان دیده است. ببینید ۲۵ مغازه که به طور کامل از میان رفته است. بسیاری 
هم کالاهای شــان دچار دودزدگی شــدید شده  یا بســیاری از مغازه های لوازم آرایشی و 
بهداشتی و مواد غذایی هم به علت گرما اجناس شان از بین رفته است. بسیاری از خریداران 
وقتی حتی جعبه کالایی فرورفتگی داشته باشد از خرید آن اجتناب می کنند چه برسد به این 
که مثلا لباس یا پوشاکی دود گرفته باشد و از این نظر کسبه با مشکل مواجه خواهند شد.  
بســیاری هم که در آتش سوزی خســارتی ندیدند،  با تعطیلی بازار به 

مشکل برخورده اند. برای آنها هم تمهیداتی در نظر گرفته اید؟
روزهای اول پیش بینی این بود که روند بازســازی زمان زیادی طول خواهد کشید. 
به همین علت ما به ســراغ گزینه های دیگر رفتیم و با آنها وارد مذاکره شــدیم. از طرفی 
نمی خواستیم به علت بالارفتن تقاضا، قیمت اجاره برای سایر مغازه داران آنجا هم افزایش 
یابد. با دو گزینه هم به توافق رسیدیم که تا یک سال به صورت رایگان مغازه های خود را 
در اختیار غرفه داران بازار پردیس قرار دهند. منتها برخی از غرفه داران ما که در بازارهای 
دیگر هم دارای شــعبه هســتند تمایل دارند در همین بازار پردیس به فعالیت خود ادامه 
دهند. از طرفی در حال حاضر این بحث مطرح شده که امکان بازسازی مجدد بازار در بازه 
زمانی کوتاه تری ممکن اســت و به همین علت برخی از کســبه ترجیح می دهند در همین 
بازار فعالیت خود را ادامه دهند و آن تقاضای اولیه فروکش کرده است. امیدواریم در یکی 

دو روز آینده با قطعی شدن نظر کارشناسان خبرهای خوبی برای همکاران داشته باشیم.
فکر می کنید نهایتا تا چه زمانی بازار مجددا فعالیت خود را آغاز کند؟

گمانه زنی اولیه این است که بخش  کمتر آسیب دیده بازار ظرف ۱ ماه آینده بازسازی 
و احیا شــود و چراغ بازار روشن شود که ایده آل همه است. آن بخشی که خسارت جدی 
دیده اســت با توجه به نوع ســازه سبک بازار نیز زمان زیادی نخواهد برد و احتماالا بتوان 

۳-۴ ماهه بازسازی کرد.
در رابطه با پرداخت خسارت توسط بیمه به مشکل خاصی برنخوردید؟

 نه خوشــبختانه ســه روز بعد از آتش سوزی خسارت آن هایی که به قطعیت رسیده 
و توافق شــده بود، پرداخت شــد و سایر شرکت های بیمه گر قول داده اند تا با نظر مساعد 
حداکثر کمک را داشته باشند. منتها برخی از همکاران ما سهوا اشتباه کرده اند و با افزایش 
کالاها الحاقیه بیمه را دریافت نکرده اند. بنابراین مبلغی که دریافت می کنند معادل خسارت 
وارد آمده به آنها نیســت و عمده زیان ها از این بابت اســت.  در اینجا جا دارد از تمامی 
کســانی که مسئولانه رفتار کردند و با حضور به موقع جلوی بزرگ تر شدن ابعاد حادثه را 

گرفتند، نیز تشکر کنم.

مدیرعامل جامعه بازاریان کیش پیش بینی کرد:

احتمال فعالیت مجدد بازار پردیس 
تا یک ماه آینده

اقتصاد کیش-  رئیــس پلیس فتا 
کیــش از کلاهبــرداری هــزار دلاری با 
پوشــش کمک به بنیــاد خیریه از طریق 

فضای مجازی خبر داد.
ســرهنگ محمدرضــا رضایــی 
گفــت: کاربران فضای مجــازی مراقب 
کلاهبرداری های بــا عنوان جمع آوری 
کمکهای مردمی در قالب بنیادها و انجمن 

های خیریه در فضای مجازی باشند.
وي افزود: فردی با در دست داشتن 
شــکوائیه ای به پلیس فتا مراجعه و اظهار 
داشــت، چندین ماه است که با شخصی 
کــه خود را ایرانی الاصل و مقیم کشــور 
ترکیه معرفی می کند در شــبکه های اجتماعی آشــنا شده است که او خود را فرد خیری 
معرفی کرد و قرار شــد با کمک یکدیگر بنیاد خیریه ای در داخل کشــور راه اندازی و به 

نیازمندان کمک کنند.
رئیــس پلیــس فتا کیش افزود: پس از جلب اعتماد من یک روز فردی با من تماس 
گرفت و خود را نماینده و وکیل دوســتم معرفی کرد و عنوان داشــت در گمرک هستم و 
برای ترخیص کالاهای مورد نیاز که قبلًا با دوست اینترنتی ام صحبت داشته ایم نیاز به 
هزار دلار دارم و بنده پس از ارتباط اینترنتی و اخذ تاییدیه از دوســتم مبلغ را به حســاب 
ایشــان واریز تا کالاها را از گمرک ترخیص نماید و پس از آن ارتباط ما کاملًا قطع و به 

تماس های بنده پاسخی نداند.
سرهنگ رضایي گفت: با اقدامات پلیسی توسط کارشناسان پلیس فتا مهتم شناسایی 
و مبلغ مورد اشاره به شاکی بازگردانده شد و پرونده براي انجام مراحل قانوني به مرجع 

قضایی تحویل داده شد.

رئیس پلیس فتا کیش خبر داد:

کلاهبرداری هزار دلاری 
با پوشش بنیاد خیریه

اقتصاد کیش- معاون قضایی رییس کل دادگستری هرمزگان از کسب رتبه نخست 
کشــوری شوراهای حل اختلاف این استان در شاخص ابلاغ الکترونیک اوراق قضایی 

خبر داد. 
مظفر حمزه ئی در این خصوص به خبرنگاران اظهار داشــت: با برنامه ریزی های 
صورت گرفته و با توســعه زیرساخت ها شوراهای حل اختلاف استان هرمزگان موفق 

به صدور ۱۰۰ درصد ابلاغیه ها به صورت الکترونیکی شده است.
وی افزود: ابلاغ الکترونیک علاوه بر کاهش زمان دادرســی و ورودی پرونده ها و 
صرفه جویی در وقت و انرژی مردم، باعث کمتر شــدن مراجعه حضوری شهروندان و 

انتشار ویروس کرونا نیز شده است.
حمزه ئی تصریح کرد: در ســالهای اخیر دســتگاه قضایی با بهره گیری از خدمات 
الکترونیک موفق شــده بخش قابل توجهی از وظایف خود را با ســرعت و دقت بیشتر 

به انجام رساند.
وی با اشــاره به دایر بودن دفاتر خدمات قضایی در سراســر هرمزگان، خاطرنشان 
کرد: خدمات الکترونیکی بسیاری از قبیل ثبت دادخواست های بدوی ، حقوقی، خانواده، 
دادخواســت اعســار،دعاوی اعتراضی، ثبت تجدید نظر از آرا، فرجام خواهی حقوقی، 
اعاده دادرســی مدنی ، ثبت اظهارنامه ، صــدور و پیگیری ابلاغ الکترونیکی و همچنین 
پیگیری روند پرونده، استعلام سوء پیشینه و ارسال نظریه کارشناس در این دفاتر جهت 

کاهش هزینه ها و صرفه جویی در وقت به مردم ارائه می شود.

هرمزگان حائز رتبه نخست در 
ابلاغ الکترونیک اوراق قضایی شد

اقتصاد کیش - معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی کیش از طرح 
تخفیف برای ترخیص خودرو ها و موتور های شارژی به مناسبت هفته وحدت از پارکینگ 

خبر داد.
ســرگرد محمد زنگانه گفت: دومین مرحله طرح تخفیف برای ترخیص خودرو ها و 

موتورهای شارژی از پارکینگ با شرایط ویژه پیش بینی شده است.
وی افزود: مالکان خودورها و موتورهای شــارژی از ۲۸ مرداد به مدت ۱۰ روز برای 
ترخیص فرصت دارند و داشتن مدارک هویتی و اثبات مالکیت در زمان ترخیص الزامی است.
ســرگرد زنگانه افزود: مالکان وســایل نقلیه توقیفی سال ۹۹ از ۳۰ درصد و سال ۹۸ و 

ماقبل آن  از ۵۰ درصد تخفیف هزینه پارکینگ بهره مند خواهند شد.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی ویژه کیش افزود: به مناسبت هفته امر به معروف و نهی 
از منکر مالکان خودروهایی که به علت ناهنجاری سرنشینان توقیف شده است می توانند برای 

ترخیص به پلیس امنیت عمومی واقع در ورودی صنعت یک درخت سبز مراجعه کنند. 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی ویژه کیش  اعلام کرد؛ 

طرح تخفیف ترخیص از 
پارکینگ در جزیره کیش

اقتصاد کیش -  کلیه شــرکت ها و کارکنان تحت پوشــش سازمان منطقه آزاد کیش 
و بومیان جزایر کیش و هندورابی تحت پوشــش بیمــه درمان تکمیلی و عمر و حوادث 

گروهی بیمه آسیا قرار گرفتند.
بیمه آســیا در ادامه توســعه فعالیت خود در خلیج فارس، کلیه شرکت ها و کارکنان 
تحت پوشش سازمان منطقه آزاد کیش و بومیان جزایر کیش و هندورابی را تحت پوشش 

بیمه درمان تکمیلی و عمر و حوادث گروهی قرار داد. 
در پی فراخوان عمومی شرکت سرمایه گذاری و توسعه کیش و استقبال شرکت های 
بزرگ و معتبر بیمه ای، شرکت بیمه آسیا به عنوان بیمه گر منتخب ارائه دهنده پوشش بیمه 

درمان تکمیلی و عمر و حوادث گروهی انتخاب شد.
 بنابر این گزارش، بیمه آسیا، بیمه درمان تکمیلی کارکنان و بومیان جزیره کیش را 
از ۱۰ تیرماه ســال جاری و بیمه عمر و حوادث گروهی کارکنان و بومیان جزیره کیش 
را از اول خــرداد ۱۳۹۹ ارائه کرده اســت. این گزارش مــی افزاید، در خدمات درمانی 
برای ســازمان منطقــه آزاد کیش، ارائه خدمات الکترونیکــی و آنلاین درمان از طریق 
ســامانه صماد بیمه آســیا و انعقاد قرار داد با کلیه مراکز درمانی شــاخص جزیره کیش 

پیش بینی شده است.

کارکنان منطقه و بومیان جزایر کیش 
و هندورابی تحت پوشش خدمات  

شرکت بیمه آسیا 

اقتصاد کیش - در حالی در چند ماه گذشــته هیچ کالای همراه مســافری در مناطق 
آزاد ترخیــص نشــده و دپو مانده اســت که با وجود پیگیری هــای صورت گرفته هنوز 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در رابطه با ابلاغ سهمیه ارزی مورد توافق اقدامی انجام 

نداده است. 
از مدتی پیش فعالان اقتصادی در مناطق آزاد هفت گانه به ویژه در منطقه آزاد قشــم 
نســبت به انباشــت کالاها و عدم ترخیص از گمرک گله هایی را مطرح کرده و خواستار 

رسیدگی به وضعیت موجود شدند.
این کالاها همان کالای همراه مسافر هستند که براساس مصوبه هیات وزیران تحت 
عنوان کالای همراه مسافر و براساس سهمیه بندی که انجام می شود امکان ورود به مناطق 
آزاد و عرضه در فروشــگاه های این مناطق را دارند، این در حالی اســت که از ابتدای سال 
۱۳۹۷ و بــا شــدت گرفتن تحریم ها و لزوم حمایــت از تولید و کنترل نظام ارزی، هیات 
وزیران کارگروهی با حضور نمایندگان تام الاختیار  بانک مرکزی، وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، گمرک، جهاد کشــاورزی با مســئولیت شورای عالی مناطق آزاد تشکیل و در 
ابتدای هر ســال فهرســت و سهمیه ارزی کالای همراه مســافر را تعیین و جهت اجرا به 

شورای عالی مناطق آزاد ابلاغ کند.
اما برای امسال با وجود این که کمیته مربوطه با حضور نمایندگان دستگاه ها در رابطه 
با تعیین سهمیه به توافق رسیده و  ۴۵۰ میلیون دلار را به تصویب رسانده است، هنوز این 
مصوبه از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت جهت اجرا به شورای عالی مناطق آزاد 
ابلاغ نشده و در نتیجه آن حجم زیادی از کالا در این مناطق بلاتکلیف باقی مانده است.

آن طور که مسئولان مناطق آزاد می گویند حل و فصل موضوع کالاهای انباشت شده 
به ابلاغیه وزارت صنعت، معدن و تجارت بســتگی دارد که تاکنون با وجود پیگیری های 

صورت گرفته در این باره اقدامی انجام نشده است.
چندی پیش ناصر خرمالی، مدیر توسعه صادرات، گمرک و ارزش افزوده دبیرخانه 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در این باره گفت: در پنج ماهه ابتدایی امسال حتی 
یک ریال از کالای همراه مسافر به مناطق آزاد وارد نشده و فعلا دپو مانده است، در حالی 
که اگر وزارت صمت فهرســت مربوطه را که بــه توافق و امضای نمایندگان تام الاختیار 
دســتگاه های تعیین شــده از سوی هیات وزیران رسیده ابلاغ کند، به طور حتم تسریع در 
ترخیــص این کالاها صورت گرفته و فعالان اقتصادی نیز از وضعیت نامناســب موجود 

خارج خواهند شد.
در همین رابطه اهالی و فعالان اقتصادی در مناطق آزاد معتقدند که با عدم ترخیص 
ایــن کالاها تبعاتی برای مناطق ایجاد خواهد شــد کــه از جمله آن کاهش کالا و افزایش 
قیمت خواهد بود در عین حال که عدم ورود کالا از کانال قانونی می تواند  موجب ورود 
کالا از مبادی غیر رسمی و کالای قاچاق شود. همچنین کاهش اشتغال در مناطق آزاد نیز 
از دیگر تبعات عدم ترخیص کالاهای همراه مســافر اعلام می شــود که در نهایت موجب 

ضرر و زیان هایی برای فعالان مناطق آزاد خواهد بود.
بــا ایــن حال از جمله دلایلی کــه ظاهرا وزارت صمت در رابطــه با ابلاغ مصوبه 
خودداری می کند موضوع تامین ارز باز اســت، این در حالی اســت که در ســال گذشته 
ســهمیه ارزی کالای همراه مســافر در مناطق آزاد ۵۲۸ میلیون دلار بسته شده بود که فقط 
۱۲۴ میلیون دلار آن در کل مناطق آزاد وارد شده و حدود ۲۰۰ میلیون دلار آن بلااستفاده 
باقی ماند که برای امســال هم ۴۵۰ میلیون دلار بســته شــده که ۱۵ درصد هم نســبت به 

گذشته کاهش دارد.

عدم بهره مندی  مسافران مناطق 
آزاد از کالاي همراه مسافر 


